
1 
 

PROTOKÓŁ Nr 23/2022 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Wasilkowie, które odbyło się w dniu 24 stycznia 2022 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Wasilkowie przy ul. Białostockiej 7 

 

Czas trwania posiedzenia: 16:06 – 18:07 

 

Posiedzeniu przewodniczył pan Robert Lewkowicz – Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Wasilkowie. 

W posiedzeniu uczestniczyło 7 Radnych, zgodnie z listą obecności stanowiącą Załącznik nr 1 

do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz, 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska, 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin, 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Wasilkowie Elżbieta Kisło, 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Animacji Kultury w Wasilkowie Karol Świetlicki. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz powitał obecnych i otworzył posiedzenie. 

Sprawdził kworum na podstawie listy obecności. Stwierdził, że obrady są prawomocne.  

 

Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Organizacja ferii zimowych na terenie gminy. 

3. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za rok 2021. 

4. Opiniowanie projektów uchwał przedłożonych na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie obrad. 

 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 2 porządku obrad – 

Organizacja ferii zimowych na terenie gminy. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Animacji Kultury w Wasilkowie Karol Świetlicki omówił 

ofertę zajęć prowadzonych przez MOAK w ramach ferii. Stanowi ona załącznik nr 2 do 

protokołu. 

 

Radny Karol Krakowiecki zapytał czy urząd organizuje lub dofinansowuje zimowiska. 
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Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz odpowiedziała, że organizacje 

pozarządowe, kluby sportowe, stowarzyszenia itd. mogą zgłaszać się o dofinansowanie w 

ramach grantu. 

 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 3 porządku obrad – 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za rok 2021. 

 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin przedstawił sprawozdanie. Stanowi ono załącznik nr 

3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 4 porządku obrad – 

Opiniowanie projektów uchwał przedłożonych na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 

a) Uchwała w sprawie zmian do budżetu gminy na 2021 r. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska przedstawiła projekt uchwały. 

I. DOCHODY - plan dochodów zwiększa się o 1 152 814 zł z tytułu: 

- dotacji na Rozbudowę szkoły podstawowej w Studziankach - 1 000 000 zł, 

- Słoneczny Wasilków - instalacje OZE w Gminie Wasilków - -107 306 zł, 

- projekt Promocja Gminy Wasilków...- 86 188 zł, 

- projekty ERASMUS - -14 188 zł, 

- wsparcie szkół w ramach BOF - 188 120 zł. 

Ponadto nastąpiła zmiana paragrafu z 629 na 625. 

-  II. WYDATKI  - zwiększa się plan wydatków o  3 015 717 zł: 

- projekt Promocja Gminy Wasilków - kontynuacja - 23 000 zł, 

- Rozbudowa szkoły podstawowej w Studziankach - 1 000 000 zł, 

- Laboratoria przyszłości - kontynuacja - 171 160 zł, 

- realizacja projektu ERASMUS - -3 033 zł, 

- Słoneczny Wasilków - instalacje OZE w Gminie Wasilków - -115 686 zł, 

- środki na dotację celową  Komendzie Miejskiej PSP na zakup samochodu ratowniczo-

gaśniczego - 20 000 zł - nie zrealizowano w 2021 r., 

- wsparcie szkół w ramach BOF - 54 524 - kontynuacja, 
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- Przebudowa z rozbudową układu komunikacyjnego w obrębie ul. Kościelnej i Polnej 

w Wasilkowie wraz z rondem, miejscami postojowymi, ciągami komunikacyjnymi 

i towarzyszącą infrastrukturą techniczną - 995 000 zł, 

- dokumentacja na budowę drogi w Katrynce - 6 643 zł - kontynuacja, 

- Ciąg pieszo-rowerowy w drodze gminnej na odcinku Osowicze-Białystok wraz 

z oświetleniem – dokumentacja techniczna - 23 174 zł - kontynuacja, 

- Budowa ul. Piasta w Wasilkowie - 605 074 zł, 

- zakup tablic do projektów, na które Gmina Wasilków otrzymała dofinansowanie 

w 2021 r. w ramach KFRD - 3 000 zł, 

- Dokumentacja techniczna ul. Polnej, Nowej i Łąkowej w Sochoniach- 7 553 zł - 

kontynuacja, 

- Dokumentacja na drogę w Rybnikach na działce nr 500/2 - 6 969 zł - kontynuacja, 

- Dokumentacja techniczna budowy drogi Polnej i Słonecznej w Jurowcach - 16 421 zł - 

kontynuacja, 

- Poprawa bezpieczeństwa pieszych w Wasilkowie na byłej drodze krajowej nr 19 - 

18 640 zł, 

- wykup gruntów - 201 000 zł, 

- Modernizacja budynku urzędu - budowa klimatyzacji - 59 040 zł - kontynuacja, 

- bezpieczeństwo publiczne - 8 500 zł, 

- Nowoczesne Przedszkole Słoneczne w Wasilkowie - rozbudowa w ramach projektu 

zintegrowanego - 125 231 zł - kontynuacja, 

- Dokumentacja techniczna oświetlenia ulicznego w ul.  11 Listopada w Wasilkowie - 

3 500 zł -kontynuacja, 

- wydatki Rady Miejskiej - 140 740 zł, 

- Dotacja na drogi powiatowe - -528 832 zł, 

- Zagospodarowanie terenu rzeki Supraśl w Wasilkowie – przestrzeń dla rodziny - 

91 528 zł, 

- eksploatacja sieci wodociągowych - 21 800 zł, 

- podatek rolny - 115 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmian do budżetu gminy na 2021 r. 

 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 5; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 2. 
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Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

b) Uchwała w sprawie zmiany Prognozy Finansowej Gminy Wasilków na lata 2022-

2037. 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska powiedziała, że omawiane wcześniej zmiany w 

budżecie zostały uwzględnione w WPF. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Wasilków na lata 2022-2037. 

 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 5; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 2. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

c) Uchwała w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wasilkowie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej. 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin przedstawił projekt uchwały. 

W związku z powierzeniem Ośrodkowi Pomocy Społecznej załatwiania spraw z zakresu 

dodatku osłonowego zachodzi potrzeba upoważnienia Kierownika jednostki do wydawania 

decyzji administracyjnych w tych sprawach. Upoważnienie to umożliwi Kierownikowi MOPS 

załatwianie spraw z zakresu dodatku osłonowego kończących się wydaniem decyzji 

administracyjnej. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wasilkowie do 

załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 

 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 7; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

d) Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 



5 
 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin przedstawił projekt uchwały. 

Projekt uchwały usuwa usterkę stwierdzoną w trakcie kontroli przeprowadzonej w Miejskim 

Ośrodku Pomocy Społecznej. W poprzedniej uchwale podwyższone kryterium obejmowało 

również pomoc rzeczową, a powinno obejmować jedynie pomoc finansową. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z 

pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 7; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

e) Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" 

na lata 2019-2023. 

 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin przedstawił projekt uchwały. 

Projekt uchwały usuwa usterkę stwierdzoną w trakcie kontroli przeprowadzonej w Miejskim 

Ośrodku Pomocy Społecznej. Uchwała określa, w jakich przypadkach można żądać zwrotu 

przyznanej pomocy. W tym projekcie odstępuje się od żądania zwrotu jeżeli kryterium 

dochodowe nie przekracza 150% kryterium podstawowego pomocy społecznej.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 7; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

f) Uchwała w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do przedszkola, oddziałów przedszkolnych w 
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szkołach podstawowych i innych form wychowania przedszkolnego, dla których 

Gmina Wasilków jest organem prowadzącym. 

 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin przedstawił projekt uchwały. 

W dotychczasowej uchwale kryteria były w formie opisowej, przez co były mało czytelne. W 

przedłożonym projekcie kryteria zostały ujęte w formie tabelarycznej, zostały one 

uporządkowane. Dodano kryterium posiadania Karty Wasilkowianina 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego 

do przedszkola, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych form 

wychowania przedszkolnego, dla których Gmina Wasilków jest organem prowadzącym. 

 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 7; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

g) Uchwała w sprawie określenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkół 

podstawowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Wasilków, do 

postępowania rekrutacyjnego dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem 

szkoły. 

 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin przedstawił projekt uchwały. 

W rekrutacji do szkół w pierwszej kolejności przyjmowane są dzieci zamieszkałe w obwodzie 

danej szkoły. Jeżeli zostaną wolne miejsca, wówczas o przyjęcie mogą się ubiegać dzieci 

zamieszkałe poza obwodem. Dodano kryterium posiadania Karty Wasilkowianina. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt w sprawie 

określenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkół podstawowych dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Wasilków, do postępowania rekrutacyjnego dla kandydatów 

zamieszkałych poza obwodem szkoły. 

 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 7; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 
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Ad 5 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 5 porządku obrad – Sprawy 

różne. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Karol Krakowiecki powiedział, że do Rady Miejskiej wpłynął wniosek o 

dofinansowanie działalności Stowarzyszenia „Próg Nadziei”. Jest to Stowarzyszenie, które 

funkcjonuje od ok. 10 lat i pomaga osobom uzależnionym od alkoholu i narkotyków. W obecnej 

sytuacji związanej m.in. z COVID-19 takich osób, które potrzebują pomocy, jest coraz więcej. 

Zapytał, co gmina mogłaby zrobić, żeby wesprzeć tę ważną inicjatywę. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz potwierdziła, że taki wniosek wpłynął 

również do Burmistrza oraz do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Wynika z niego, że prezes Stowarzyszenia oczekuje przyznania 60 tys. zł bez jakiegokolwiek 

trybu. Przepisy ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie mówią, że kiedy jest 

ogłoszony konkurs, wówczas na specjalnych formularzach składa się ofertę, która podlega 

komisyjnej ocenie, a po tym przyznawane są środki. Wszystkie  organizacje, stowarzyszenia, 

kluby sportowe itd. ubiegają się o środki w jawnej procedurze, której warunki i kryteria są 

powszechnie znane. Powiedziała, że możliwości dofinansowania Stowarzyszenia „Próg 

nadziei” są, ale nie na podstawie wniosku złożonego bez podstawy prawnej.  

 

Radny Marek Kojło zapytał, dlaczego pieniądze przeznaczone na profilaktykę 

przeciwalkoholową nie trafiają do Stowarzyszenia, jeżeli jest to jedyne w gminie 

stowarzyszenie zajmujące się problemem uzależnień. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz odpowiedziała, że nigdy nie były 

ogłaszane otwarte konkursy ofert na ciągłą, roczną działalność, gdyż odbywa się to w formie 

zlecenia zadania publicznego stowarzyszeniu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz zapytał, co stoi na przeszkodzie, żeby ogłosić 

konkurs ofert, który zakładałby, żeby tu na miejscu był psycholog, psychiatra itd., żeby 

pieniądze przeznaczyć na potrzebujących, a nie np. na sport. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz odpowiedziała, że do tej pory nie było 

takich konkursów i nie widzi podstaw do tego, aby taką praktykę zmieniać. Istnieją prostsze 

możliwości współpracy niż konkurs. 

 

Radny Marek Kojło zapytał, czy ustawa nie zobowiązuje gminy do utworzenia miejsca, w 

którym osoby uzależnione mogłyby znaleźć pomoc. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz odpowiedziała, że ustawa zobowiązuje do 

tego, żeby prowadzić działalność profilaktyczną, żeby działała gminna komisja rozwiązywania 

problemów alkoholowych. Komisja współpracuje z kilkudziesięcioma osobami, kieruje na 
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badania, pokrywa koszty postępowań sądowych, prowadzi punkt konsultacyjny itd. W tej 

chwili poszukiwany jest psycholog do punktu konsultacyjnego. Do Stowarzyszenia „Próg 

nadziei” zostało wysłane pismo z zaproszeniem do współpracy. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz zwrócił się z wnioskiem o udostępnienie 

wyroku sądu dotyczącego wypłaty odszkodowania byłej nauczycielce Publicznej Szkoły 

Podstawowej w Studziankach. 

 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz, w związku z wyczerpaniem porządku 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Wasilkowie, 

podziękował za udział w posiedzeniu i zamknął obrady o godzinie 18:07. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

                Protokołowała              Przewodniczył 

 

             Agata Radziszewska            Robert Lewkowicz 

 


